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Protokoll fört vidpensionärsrådets 
sammanträde den 26 januari 2016 

Förvaltningen, Besöksrum 1. 

Kl. 10.00–12.00 

 

Närvarande 

Bertil Andersson mötesordförande   PRO 

Eiwor Arthursson ledamot                PRO 

Valter Lund  ledamot               PRO 

Rolf Lindquist ledamot SPF Seniorerna 

Lola Carlsson ledamot                SPF Seniorerna 

Rude Andersson ersättare PRO  

Gunnar Carlsson ersättare SPF Seniorerna 

Anne-Marie Bergström   ersättare           SPF Seniorerna 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Lars-Erik Karlsson ersättare PRO 

Eva Schweitz tf. avdelningschef för social omsorg 

 

 

Dag för justering 2016-01-29 

 

sekreterare 

 

Justerat 

  

Bertil Andersson   Gunnar Carlsson 

Mötesordförande    

Godkänt via e-post      Godkänt via e-post 
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§ 1. Val av mötesordförande 

Bertil Andersson valdes till mötesordförande. 

 

Sammanträdets öppnande 

Mötesordföranden hälsade alla välkomna till årets första sammanträde. 

Rude Andersson, ny ersättare (PRO), hälsades särskilt välkommen till 

pensionärsrådet. 

 

§ 3. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

Gunnar Carlsson påpekade att frågan om ”Äldres mat” som bordlades vid förra 

sammanträdet saknades på dagordningen. Pensionärsrådet föreslog att 

äldreomsorgens dietist inbjuds till rådet under våren för information och dialog 

kring ”Äldres mat”, inom stadsdelens verksamheter. 

 

§ 4.     Utseende av justerare 

Bertil Andersson och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 5. Val av ordförande och vice ordförande 

Rolf Lindquist omvaldes till ordförande och Bertil Andersson omvaldes till vice 

ordförande.  

 

§ 6. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2015-12-08 

Pensionärsrådet hade följande synpunkter. 

 

Kvarstående frågor och uppdrag 

 

Brukarunderundersökningarna 

Pensionärsrådet vill gärna få mer information kring bortfallet. Anneli Rydström 

undersöker frågan vidare och återkommer med svar. 

 

Anneli informerade om att äldreförvaltningen analyserat resultaten närmare och 

gjort olika intressanta jämförelser. Rapporten mejlas till pensionärsrådet. 

 

Anhörigråd 

Pensionärsrådet har tagit upp förslag om att inrätta ett övergripande anhörigråd, 

som eventuellt skulle kunna vara knutet till pensionärsrådet. 

 

Yvonne Goldberg informerade om att rekrytering pågår av avdelningschef för 

den nya äldreomsorgsavdelningen med både beställare och utförare i egen regi. 

Detta blir en fråga som den nya avdelningschefen får ta ställning till. 

 

Pensionärsrådet föreslog att anhörigkonsulenterna inbjuds till rådet under våren. 

Pensionärsrådet vill gärna diskutera om hur vi kan arbeta för att sprida och nå 

ut med information till anhöriga och fånga upp deras behov av stöd samt för 

mer information om anhörigombudens roll och vad de gör. 
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Rådet för funktionshinderfrågor 2015-12 

 

Medborgarförslag för parken vid Kata Dalströmsgata 

Pensionärsrådet stödjer rådets uttalande om att det är lämpligt med belysning i 

parken. Personer med fysiska funktionsnedsättningar har stora svårigheter att 

förflytta sig på platser med nedsatt belysning. 

 

Verksamhetsplan 2016 för Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet stödjer rådets uttalande om att den nybyggnation som sker i 

stadsdelen främst genererar bostadsrätter, men att det är viktigt att det även 

byggs hyresrätter i stadsdelsområdet. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2015-12-17 

Verksamhetsplanen 2016 för Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet stödjer Liberalernas förslag om att äldre ska kunna komma till 

ett tryggt och anpassat boende.  

 

Pensionärsrådet anser dock att detta ska gälla för personer som fyllt 80 år. Det 

vill säga att personer över 80 år som så önskar ska ges plats på servicehus eller 

vård- och omsorgsboende, med början 1 juli 2016. 

 

Pensionärsrådet ställer sig också bakom synpunkten om att måltiden är en 

viktig stund på dagen. Äldre ska alltid kunna välja på flera olika rätter. Äldre 

som har hemtjänst ska alltid kunna välja om de vill ha matlåda eller får hjälp 

med att laga maten i det egna köket.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2015-12-08 

Redovisning av brukarundersökning inom äldreomsorgen 2015. 

 

Pensionärsrådet stödjer KPR:S uttalande gällande brukarundersökningarna. 

”KPR känner oro för brukarundersökningarnas kvalitet och kräver en 

oberoende granskning av brukarundersökningarnas metodik och redovisning.” 

 

Pensionärsrådet har tidigare framfört förslag om att låta Äldrecentrum analysera 

och granska brukaundersökningarnas resultat. 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2016-01-18 

Angående remissen om Betänkandet Mål och Myndighet – en effektiv styrning 

av jämställdhetspolitiken, SOU 2015:86. 

 

Pensionärsrådet stödjer KPR:S uttalande: 

”I stadens samlade svar på remissen bör framhållas att en mycket betydelsefull 

och konkret åtgärd för att minska bristen på jämställdhet är att göra en 

ordentlig höjning av garantipensionen. Detta skulle förbättra situationen för 

många äldre kvinnor som varit hemarbetande under den tid som barnomsorgen 

inte var fullt utbyggd och därför har låg pension. Drygt 225 000 pensionärer i 

landet lever under EU:s definition av fattigdomsgräns som är ca 11000 kronor 

i månaden före skatt.  
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En annan angelägen insats är att höja bostadstilläggen för pensionärer (BTP). 

Beloppen är inte anpassade till de verkliga hyresnivåerna. Bostadstillägget bör 

vara 100 procent av bostadskostnaderna upp till minst 7000 kronor. BTP utgår 

till pensionärer med de lägsta inkomsterna av vilka 75 procent är kvinnor.” 

 

Referensgrupp gällande boendeplanering 

Pensionärsrådet tycker det är bra att KPR har representanter i 

äldreförvaltningens referensgrupp gällande boendeplanering. 

 

Försök med fria broddar till personer äldre än 75 år som har hemtjänst 

Pensionärsrådet undrade när broddarna kommer att delas ut. Rolf Lindquist 

påpekade dock att det endast är ca 10 % av de äldre som omfattats av försöket 

med fria broddar. 

 

Enligt uppgift från äldreförvaltning ska upphandlingen av broddar påbörjas 

inom kort. I mars beräknas broddarna kunna delas ut.  

 

§ 7. Aktuell information från förvaltningen 

Yvonne Goldberg presenterade sig för pensionärsrådets nya ersättare Rude 

Andersson. Yvonne är avdelningschef för förskolan och äldreomsorgens 

utförare i egen regi.  

 

En äldreomsorgsavdelning med både beställare och utförare i egen regi har 

inrättas fr.o.m. i år och rekrytering av en avdelningschef pågår.   

 

Yvonne informerade också om äldreomsorgens verksamhet 2015, se vidare § 2 

Verksamhetsberättelse och bokslut 2015. 

 

§ 8.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2016-02-04 

 

Ärende 2: Verksamhetsberättelse och bokslut 2015 

Utkast till verksamhetsberättelse 2015 var utsänt till pensionärsrådet. 

Yvonne Goldberg informerade om att förvaltningen totalt sett redovisar en 

budget i balans och efter resultatöverföring ett överskott på 0,6 mnkr. 

Äldreomsorgen redovisar ett underskott med ca 15 mnkr och efter 

resultatdispositioner redovisas ett underskott med 12,9 mnkr. 

 

Yvonne redogjorde i stora drag för viktiga frågor inom äldreomsorgen som lyfts 

fram i verksamhetsberättelsen, såsom boendefrågan, medel för ökad bemanning 

(6,8 mnkr), som bland annat använts för att höja sysselsättningen för 

deltidsarbetande och dietist samt för kvalitets- och värdegrundsarbetet.  

Dietisten ger stöd och handledning till personalen kring de äldres mat, hälsa 

samt måltidssituationen. 

 

Hemtjänstens omorganisation och övertagandet av Fruängsgårdens vård- och 

omsorgsboende tas också upp.  
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Under året har äldreomsorgen haft problem med många tomma 

servicehuslägenheter framför allt på Fruängsgårdens servicehus, (27 tomma 

lägenheter i A-huset och sex tomma i C-huset). Servicehuslägenheterna i C-

huset är mer attraktiva då de har balkong.  

 

Ett annat problem är att lokalerna på Axelsbergs vård- och omsorgsboende inte 

är ändamålsenliga utifrån ett resurs- och kostnadseffektivt perspektiv. Detta har 

varit ett problem från början. Genom att varje våningsplan består av nio 

lägenheter kan inte personalresurserna samutnyttjas och användas optimalt. 

Beläggningen av korttidsplats vid Axelsbergs korttidsboende har också varierat 

under året. Förvaltningen ska göra en översyn av Fruängsgårdens servicehus 

och Axelsbergs vård- och omsorgsboende. 

 

Pensionärsrådets synpunkter på boendefrågorna  

Det finns behov av mellanboendeform för äldre, ett boende mellan eget boende 

och vård- och omsorgsboende/servicehus, utan biståndsbedömning.  

 

Många äldre bor i hus utan hiss och i otillgängliga bostäder. De blir isolerade, 

mår dåligt och känner sig otrygga i sitt hem och vill därför flytta till ett 

äldreboende. 

 

De flesta som i dag beviljas servicehusboende har så stora vårdbehov och 

behöver egentligt vård- och omsorgsboende.  

 

Pensionärsrådet anser att den som fyllt 80 år, och själv vill, ska få plats på ett 

särskilt boende, det vill säga vård- och omsorgsboende eller servicehus utan 

biståndsprövning. 

 

Yvonne Goldberg berättade att Gunnar Ohlsén arbetar med boendefrågorna för 

staden/vid stadsledningskontoret på halvtid.  

 

Pensionärsrådet känner sig oroliga för att det blir alltför snabba processer och 

beslut kring boendefrågorna och att stadsdelsnämnden inte kommer att avvakta 

ett eventuellt kommunalt beslut om generösare biståndsbedömning. 

 

Pensionärsrådet framförde att man gärna vill delta i förvaltningens arbete kring 

boendeplaneringen/boendefrågorna. 

 

Levnadsberättelse 

Pensionärsrådet undrade vad en levnadsberättelse är. 

Förvaltningen berättade att det är ett dokument där kontakmannen tillsammans 

med den äldre/anhöriga skriver sådant som är viktigt för den äldre. Detta för att 

personalen ska lär känna den äldre och kunna ge en individuellt anpassad vård 

och omsorg. Det kan handla om intressen, vad personen tycker om för mat, var 

personen är född och vad personen har arbetat med osv. 
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1.5 Stockholm är en stad som håller ihop, med trygga och levande stadsdelar 

Ang. aktiviteten att ”Kommunstyrelsen ska under 2015 göra en översyn med 

inriktningen att delar av ansvaret för park, natur och gatuskötsel kan tillföras 

stadsdelasnämnderna.”  Pensionärsrådet undrar vad det innebär. 

Yvonne Goldberg frågar Gunnar Ohlsén, avdelningen för samhällsplanering 

och återkommer med svar. 

 

Ärende 3: Enheternas kvalitetsgarantier 

Pensionärsrådet förstår inte riktigt vilken funktion kvalitetsgarantierna fyller. 

 

Ärende 4: Lokal demokrati och utvecklingsmedel 

I ärendet framgår det att politikerlunchen på Trekantens servicehus var 

uppskattad. Pensionärsrådet undrade därför om det har bokats in några fler 

politikerluncher under 2016. Yvonne informerade om att det kommer att 

anordnas fler politikerluncher. Förvaltningen återkommer med närmare 

information om när och var. 

 

Ang. dialog med brukarna och deras medverkan i förtroenderåden, tog 

pensionärsrådet upp att det är få boende/brukare som är med i förtroenderåden, 

då de ofta inte har ork och kraft att vara med. I råden finns också representanter 

från pensionärsorganisationerna, vilket inte framgår i ärendet. 

 

Pensionärsrådet önskar ta del av Fenix verksamhetsberättelse. 

 

Ärende 7: Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentationen  

Pensionärsrådet tycker att det är ett bra dokument. 

 

Ärende 9: Stockholms miljöprogram 2016-2019 

Pensionärsrådet frågade om hemtjänstens el-bilar fungerar bra samt om 

hemtjänsten fått nyttoparkeringstillstånd. 

 

Yvonne Goldberg svarade att hemtjänsten haft problem med el-bilarna och att 

man gått över till hybridbilar. Yvonne hör med hemtjänsten angående frågan 

om nyttoparkeringstillstånd.  

 

Ärende 12: Förslag till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering 

Pensionärsrådet hade frågor kring taxorna. Frågorna vidarebefordras till 

avdelningen för samhällsplanering. 

 

Ärende 13: Plansamråd för fastigheten Marievik15, m.fl. 

Pensionärsrådet undrade hur fördelningen mellan hyresrätter och bostädsrätter 

ser ut samt om det blir några samlingsslokaler i området. 

Förvaltningen återkommer med svar. 

 

Pensionärsrådet tog del av följande ärenden 

Ärende 15: Enheternas verksamhetsplaner 2016 

Ärende 16: Patientsäkerhetsberättelser 2015 

Ärende: 17-19:Verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen 
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§ 9.  Rapport från förtroenderåd 

 

Trekantens servicehus, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte igår. 

Eiwor berättade att en av eldsjälarna i förtroenderådet har gått bort. Det är inte 

så många kvar i rådet och det är svårt att få med nya representanter eller boende 

som har ork och kraft att vara med. Nästa möte är den 23 februari och den 1 

mars är det årsmöte. 

 

Eiwor informerade att fotvården på Trekantens servicehus inte tar emot 

remisser för medicinsk fotvård, utan de boende blir skickade till andra 

fotvårdare. Förvaltningen undersöker detta. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet planerar att 

som vanligt inbjuda till grötfrukost, soppluncher och sillunch.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund: Som vanligt kom det alldeles för 

många personer till luciafirandet. Förtroenderådet måste hitta något bra sätt att 

hantera detta. Förtroenderådet har möte nästa vecka och årsmöte kommer att 

hållas framöver. 

 

§ 10.   Sammanträdestider och möte med nämndens gruppledare 

Pensionärsrådet sammanträder tisdagar, kl. 9.00 – 11.30:  

26 januari, 8 mars, 5 april, 10 maj, 7 juni, 16 augusti, 13 september, 18 oktober, 

15 november och 6 december.  

 

Pensionsrådet föreslår att möten med nämndens gruppledare hålls i maj och 

november.  

 

§ 11.  Övriga frågor 

Äldreomsorg – utifrån den pågående debatten om äldreboende. 

Pensionärsrådet bedömde att frågan diskuterats under sammanträdet, se § 6, § 7 

och § 8. 

 

§ 12. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 8 mars, start med förmöte  

kl. 9.00. Plats: Förvaltningen, plan 9. Besöksrum 1. 

 

Marta Csiki, trafikkontoret, kunde inte komma till dagens sammanträde den  

26 januari, men kommer till sammanträdet den 8 mars för dialog kring 

snöröjning och halkbekämpning.   

 

Under våren inbjuds anhörigkonsulenterna och dietisten till pensionärsrådet för 

information och dialog. 

 

§ 13. Sammanträdet avslutas 

Mötesordföranden tackade alla för dagens möte och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat.  


